
MEGYEI TÜKÖR 

Végig-
tutajoznak 
a Tiszán 
SZEGED. Magyar, román, szlo-
vák, ukrán és szerb fiatalokból 
és felnőttekből álló tutajos túra 
indul napokon belül Huszttól a 
titeli Duna-torkolatig. A Cse-
mete Egyesület részvételével, 
Tokodi Béla által szervezett 
vállalkozás célja, hogy felhívja 
a figyelmet a folyó értékeire, 
szépségére. A tervek szerint e 
hét végén a huszti faipari szak-
iskolában már elkezdik építeni 
a tutajt a résztvevők, és a vízál-
lástól függ, hogy mikor indul-
nak. Az öt nemzet! öt zászló! 
Egy tutaj! elnevezésű program 
keretében a tutajozók összeha-
sonlítják a műholdas térképet 
a valósággal, feljegyzik a part-
rongálódásokat, mérik a vízmi-
nőséget, megfigyelik az élővi-
lágot és a kommunális szemét 
útját, fotóznak, filmeznek. 

A tutajozás célja régen az 
volt, hogy a hegyvidék fáit el-
juttassák az Alföldre. Ma lehe-
tőség arra, hogy a gyerekeket 
és a turistákat is megismertes-
sék a folyó élővilágával, múlt-
jával. 2004-ben Szabó László 
tíz társával még kajakos-ke-
nus túrát szervezett, majd két 
év múlva Szabó és Paulovics 
Péter a Csemete Egyesülettel 
közösen az iható Marosért 
kampányolt, több ezer alá-
írást gyűjtve. 2008-ban Ma-
kón gyergyói fertálytutaj 
épült, és felmerült a terv: „fo-
lyami tutajos tanösvénnyel" 
lehetne - megfelelő ellenőr-
zés mellett - a természet sze-
retetére nevelni a fiatalokat. A 
tanösvény most a közlekedési 
hatóság engedélyére vár. 
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NAGYMÁGOCSON ÉS DEREKEGYHÁZON ÚJ SZOCIÁLIS OTTHONOKAT ÉPÍTENÉNEK 

Kiváltaná kastélyait a megye 

A nagymágocsi Károlyi-kastély sokak szerint inkább szállodának való, mint szociális otthonnak. FOTÓ: TÉSIK ATTILA 

A nagymágocsi és a derekegyházi kastély turisztikai hasznosítása 
érdekében új szociális otthonok építését indítványozza Csöke At-
tila. Fedezetként a kötvénykibocsátásból származó 2 milliárdos 
tételt jelölte meg a megyei közgyűlés képviselője. 

NAGYMÁGOCS, DEREKEGYHÁZ 
BÍRÓ DÁNIEL 

Valamit kezdeni kellene ve-
le, mert nem erre való - szaj-
kózzák évek óta a nagymá-
gocsi kastélyról, amely 56 

éve szociális otthonként mű-
ködik. Legutóbb a szocialista 
vezetésű megyei közgyűlés 
próbálkozott változtatni a 
helyzeten, de a 2006-ban 
előadott szállodatervekből 
nem lett semmi: a kastélyért 

cserébe új otthont ígérő vál-
lalkozás eltűnt a színről. 
Csöke Attila megyei közgyű-
lési képviselő új indítványá-
ról jövő csütörtökön dönte-
nek. 

- Ha korszerű, energiata-
karékosan működő létesít-
ménybe tudnánk átköltöztet-
ni a mágocsi és derekegyhá-
zi otthon lakóit, az értékes 
műemlék épületeket turiszti-

kai célra lehetne használni. 
Az új ellátó intézményeket 
helyben építenénk föl, így si-

99 Nagymágocson és Derekegyhá-
zon sem adnánk el a kastélyt, in-
kább beruházót keresnénk, és a 
vele közösen alapított projekttár-
sulásba vinnénk be a két ingatlant. 
Csöke Attila 

kerülne megőrizni a meglévő 
munkahelyeket. Nagymágo-
cson és Derekegyházon sem 
adnánk el a kastélyt, inkább 
beruházót keresnénk, és a 
vele közösen alapított pro-
jekttársulásba vinnénk be a 
két ingatlant. Pályázatokon 
jelentős támogatást lehetne 
nyerni a fejlesztésükre. Ez a 
megoldás a környéken élők-
nek új munkahelyeket, a me-
gye számára pedig többlet-
bevételt jelentene - nyilat-
kozta lapunknak a megyei 
közgyűlés polgári frakciójá-
nak tagja. Csöke szerint az új 
otthonokra 10 évig nem kel-
lene költeni, üzemeltetésük 
pedig lényegesen olcsóbb 
lenne a mostaniaknál. 

De milyen pénzből való-
sulna meg mindez? A képvi-
selő úgy látja, mivel uniós 
támogatás ilyen célra nem 
vehető igénybe, a megyei 
önkormányzat kötvénykibo-
csátásból származó 2 milliár-
dos forrását kellene erre fel-
használni, hiszen nincs 
egyéb beruházási program-
juk, ami fontosabb célokat 

tűzne ki. Szerinte még idén 
megkezdődhetne a tervezés. 
Csöke Attila elárulta, a me-

gye felvette 
a kapcsola-
tot a Pannon 
Kastélyhasz-
nosító Kft.-
vel, ahol azt 
mondták, ki-
tűnő adott-
ságai vannak 
mindkét in-

gatlannak, ezért hamar le-
hetne találni komoly érdek-
lődőt. 

A két falu üdvözli 
az ötletet 
Nagymágocs és Derekegyház 
polgármestere is azt mondta la-
punknak, támogatják az elkép-
zelést, és területet is tudnának 
biztosítani az új otthonoknak. 
Stibál Róbert csupán attól tart, 
hogy az említett összeg még a 
mágocsi beruházásra sem len-
ne elég, hiszen 300 ellátottat 
kellene elhelyezni, és ennek 
költségét korábban 3 milliárdra 
becsülték. Szabó István viszont 
úgy véli, bár a 2 milliárd önma-
gában valóban kevés lenne a 
két fejlesztésre, lehetne olyan 
finanszírozási utat találni, 
amellyel megvalósulhatnának a 
fejlesztések. Mindennek előfel-
tétele, hogy a két település 
csatornázott legyen. Derekegy-
házon ezt a kérdést idén kipi-
pálják, Nagymágocs viszont 
most nyújtja be 1,1 milliárdos 
pályázatát. 

A korlátlan Lata om veszélyes! 
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Mit jelentene a Fidesz és Orbán Viktor 
teljhatalma Szegednek? 

A magyar történelem megtanított minket erre az igazsagra 
Orbán Viktor teljhatalmának korlátozásához a szegedi polgárok is hozzájárulhatnak voksukkal április 25 -én . 

A Fidesz teljhatalom birtokában egyeztetés 
nélkül módosítaná az önkormányzati tör-
vényt. A Fidesz régóta hangoztatott elkép-
zelése szerint polgármestert nem a polgá-
rok, hanem a pártok által delegált képvise-
lőtestület választana. Vagyis: a választók 
helyett a pártvezérek dönthetnének a város 
irányításáról. 
Mi, szegediek tudjuk, mit jelent ez. Emlék-
szünk még a várost a csőd szélére jutta-
tó Bartha-féle Fidesz-vezetésre, majd a 
fejünkre a fővárosi pártvezetők által ültetett 
fideszes „kancellár" működésére. Megta-
pasztaltuk, és nem kérünk belőle többet. 

A Kopint-Tárki gazdasági elemzőcég vezér-
igazgatója nyilatkozta a Fidesz elképzelése-
iről: „a közszféra átalakítása során ugyan né-
hány év alatt több tízezren elveszíthetik az ál-
lásukat". 
A várható kirúgások 15 ezer szegedi polgárt 
érinthetnek: Ennyien dolgoznak ugyanis 
közalkalmazottként, vagy köztisztviselőként 
városunkban. 

VÉDJÜK MEG a szegedi 
közalkalmazottakat 
április 25-én! 

A Fidesz az oktatás irányítását arra a 
képviselőjére bízná a sajtóhírek sze-
rint, aki kötelező iskolai hittant szor-
galmazott, a gyermekekkel kapcsola-
tos problémákat pedig kirúgással és a 
szülőkre terhelt iskolakereséssel igye-

kezne megregulázni. Nem lehet szaba-
don iskolát választani. 

VÉDJÜK MEG a szegedi szülők 
szabad iskolaválasztási jogát 
április 25-én! 

Védjük meg a szegediek jogát 
városunk jövőjének építéséhez 
április 25-én! 

NE ENGEDJE, 
hogy a Fidesz teljhatalma 

károkat okozzon Szegednek! 
Nekünk csak Szeged számít! 

ÁPRILIS 25-EN SZAVAZZON 
BOTKA LÁSZLÓRA ÉS 
ÚJHELYI ISTVÁNRA! 

Védjük meg a demokráciát! 


